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Letos se opravdu urodilo... 



 
 
 
 

Vážení občané, 

ZP R ÁV Y Z R ADNIC E 
 

na hřbitovní zeď, oploceno fotbalové hřiště, rekonstruován 

Blíží se konec stávajícího volebního období, a proto by- 
chom si dovolili malou rekapitulaci. 

Ale od počátku, z přidělené dotace, která byla prací zastu- 
pitelů předchozího období, se realizovaly opravy komunika- 
cí do Krousova a Říhova, kde však obec na vlastní náklady 
musela nejdříve vyměnit kanalizaci od Stavoplastu k hlavní 
silnici, která byla v havarijním stavu. Rovněž zde došlo i k 
částečné výměně vodovodního řadu. 

Z rozpočtu obce byla také opravena téměř celá komuni- 
kace ve spodním Jaroškově,  cesta u pietní síně, chodník u 
Jednoty. V tomto období byly za pomoci dotací vyměněny i 
autobusové čekárny v převážné většině osad a proběhla čás- 
tečná revitalizace parku. Z obecních prostředků byla vymě- 
něna část vodovodního řadu u Krejčů, což výrazně snížilo 
výskyt poruch ve Stachách a pravděpodobně se povedlo vy- 
řešit i nedostatky v zásobování Jirkalova. Nyní se dokončuje 
rekonstrukce části vodovodu v Chalupách, došlo k vyčištění 
přítoku vodojemu v Úbislavi. Investovalo se i do elektroniky 
ovládání vrtů na Zadově a v Jaroškově. 

Bohužel se nám v tomto volebním období nevyhnuly ani 
bleskové povodně a napáchaly nemalé škody nejen na obec- 
ním majetku, ale i na majetku občanů.  Zde je nutno při- 
pomenout, že jsme ve srovnání s okolními obcemi relativně 
úspěšní v čerpání přidělených dotací na tyto škody. 

Finanční prostředky obce byly mimo běžných oprav použi- 
ty v rámci schválených rozpočtů na větší akce, jako např. vý- 
měna oken zdravotního střediska, nákup komunální sekač- 
ky, která je využívána v letní sezoně krom jiného na sečení 
hřiště, na podzim ke sběru listí a v zimním období na úklid 
chodníků. Vyměněna byla celá střecha na hasičárně. Zvláštní 
pozornost si zaslouží určitě rekonstrukce ZUŠky, která dnes 
již druhým rokem slouží malým umělcům nejen ze Stach, 
ale i z širšího okolí. Došlo k instalaci ozvučení, opravě bytu 
a přilehlých prostor včetně výměny vodovodního potrubí v 
pietní síni, opraven byl i chodník u cukrárny, parkoviště na 
Zadově a právě nyní se pracuje na chodníku ve Stachách. 

V Úbislavi bylo upraveno okolí pomníku, rekonstruován 
zde byl kohoutí kříž, provedena byla i oprava střechy a vo- 
lební místnosti ve škole, dále byl zhotoven nový brod a vymě- 
něna lávka U Pily. Další poměrně finančně náročnou akcí, 
kterou jsme slíbili občanům, a nyní se právě dokončuje, je 
rekonstrukce vodovodu a výměna oken ve Stachách čp. 174. 

To je výčet některých akcí, které byly placeny pouze z 
rozpočtu obce, a nyní bychom uvedli akce, kde rozhodují- 

cí složkou financování 
jsou dotace z  různých 
zdrojů. Z krajských pro- 
středků jsou každoroč- 
ně dovybavováni hasi- 
či, podařilo se vyměnit 
dvě třetiny pouličního 
osvětlení obce za LED, 
což přineslo značnou 
úsporu prostředků za 
el. energii, které počí- 
táme v příštím roce po- 
užít na rozšíření osvět- 
lení v dalších částech 
obce. Dále byla oprave- 

historický lustr v kostele a právě se dokončuje výměna vodo- 
vodu a kanalizace v komunikaci u potoka. Za pomoci stát- 
ních, případně unijních dotací se prováděly opravy vozovek 
v Michalově, Úbislavi, Jaroškově a na Zadově, je připraven 
a odzkoušen nový záložní vrt v Jaroškově.  Významnou akcí 
bylo i zateplení a výměna otopného systému v hasičárně. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

V letošním roce jsme byli úspěšní při získání dotací na dět- 
ské hřiště, které se dle ohlasů dětí a rodičů velice povedlo, Byla 
provedena revitalizace zeleně v parku, na hřbitově a v Úbislavi, 
v přípravě je vybudování obecního rozhlasu pro převážnou vět- 
šinu obce (máme podepsánu smlouvu s termínem realizace do 
konce května 2015) a právě proběhlo výběrové řízení na zatep- 
lení zdravotního střediska, dodavatele kompostérů a komunál- 
ního traktoru. Tyto akce jsou plánovány ještě v letošním roce. 

Další akce se připravují již pro nové vedení obce, zpra- 
covává se projektová dokumentace na zateplení obecního 
úřadu, zde již máme dotaci přiznanou, je podána žádost o 
prostředky na opravu cesty od školy do Jirkalova a připravuje 
se opakované  podání žádosti o cestu na Roviny, Stachy střed 
a most v Úbislavi. Připravena je projektová dokumentace 
na rekonstrukci školní kuchyně a podlahy v tělocvičně, zatím 
však není vypsán vhodný dotační titul. 



Jsou tu ale i věci, které se zatím nepovedly dotáhnout do 
úspěšného konce, a ty bude muset bohužel řešit nově zvole- 
né zastupitelstvo. Jedná se zejména o finančně náročné akce, 
které obec není schopná bez dotací nebo úvěru realizovat. 
Patří sem tzv. „velká kanalizace“, přestavba stávající budovy 
kina, nebo třeba opravy již zmiňovaných místních komuni- 
kací a mostu v Úbislavi. Rovněž je nutno zahájit práce spo- 
jené s novým územním plánem obce. 

V tomto volebním období došlo i k snížení počtu kmeno- 
vých zaměstnanců obce. Většina venkovních prací je vyko- 
návána za pomoci pracovníků, na které nám přispívá úřad 
práce, čímž se dosáhlo uspoření mzdových prostředků, které 
se mohou využít v jiné oblasti. 

Na závěr nám dovolte poděkovat stávajícím zastupitelům 
za jejich práci odvedenou v tomto volebním období a nové- 
mu zastupitelstvu popřát mnoho úspěchů v dalších letech. 

Rada obce 
 

Podzimní volby 2014 
Volby do zastupitelstev obcí a volby do Senátu Parla- 

mentu ČR se konají v pátek 10. října 2014 od 14.00 do 
22.00 a v sobotu 11. října 2014 od 8.00 do 14.00 hodin. 
V případě, že se uskuteční druhé kolo voleb do Senátu 
Parlamentu ČR, budou probíhat volby v pátek 17. října 
2014 od 14.00 do 22.00 a v sobotu 18. října 2014 od 
8.00 do 14.00 hodin. 

 
Nejpozději 3 dny před volbami, tj. 7. října 2014 obdr- 

ží každý volič hlasovací lístek do své domovní schránky. 
Spolu s nimi bude voličům doručen též informační leták, 
který bude obsahovat informace potřebné pro realizaci 
volebního práva. V případě, že dojde k poškození nebo 
ztrátě hlasovacího lístku, může volič ve volební místnosti 
požádat okrskovou volební komisi o nové hlasovací líst- 
ky. Hlasovací lístky pro druhé kolo voleb do Senátu Par- 
lamentu ČR již nebudou voliči dodány předem, ale volič 
je obdrží přímo ve volební místnosti ve dnech voleb. 

Volič může požádat ze závažných, zejména zdravot- 
ních důvodů, obecní úřad  a ve dnech voleb okrskovou 
volební komisi o to, aby mohl hlasovat mimo volební 
místnost, a to pouze v územním obvodu stálého voleb- 
ního okrsku, pro který byla okrsková volební komise zří- 
zena. V takovém případě okrsková volební komise vyšle 
k voliči 2 své členy s přenosnou volební schránkou, úřed- 
ní obálkou a hlasovacím lístkem. Požadavek o hlasování 
mimo volební místnost je možné nahlásit na OÚ Stachy 
tel.: 388 428 304. 

 

VOLBY DO ZASTUPITELSTEV OBCÍ 
2014 

 

Právo volit v dané obci má každý občan České repub- 
liky, který alespoň druhý den voleb dosáhl věku nejméně 
18 let a je v této obci přihlášen k trvalému pobytu. 

Voličem je také státní občan jiného státu, který v den 
voleb dosáhl věku nejméně 18 let, je v den voleb v této 
obci přihlášen k trvalému pobytu a jemuž právo volit 
přiznává mezinárodní úmluva, kterou je Česká republika 
vázána a která byla vyhlášena ve Sbírce mezinárodních 
smluv. V současné době je takovou mezinárodní smlou- 
vou Smlouva o přistoupení  České republiky k Evropské 
unii. Občané členských států Evropské unie, kteří splňují 
podmínky pro přiznání volebního práva, mají právo, po- 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
kud požádali o zápis do dodatku stálého seznamu voličů, 
hlasovat ve volbách do zastupitelstev obcí. 

Každý volič je povinen po příchodu do volební míst- 
nosti prokázat  okrskové volební komisi svoji totožnost 
a státní občanství České republiky platným občanským 
průkazem nebo platným cestovním pasem ČR. Cizinec 
po příchodu  do volební místnosti prokáže okrskové vo- 
lební komisi státní občanství státu, jehož občané jsou 
oprávněni  volit  na  území  České  republiky  průkazem 
o povolení k pobytu. Neprokáže-li volič svou totožnost 
a státní občanství České republiky, popřípadě státní ob- 
čanství státu, jehož občané jsou oprávněni volit na území 
České republiky, nebude mu hlasování umožněno. 

Přímo ve volební místnosti obdrží volič od okrskové 
volební komise úřední obálku šedé barvy, případně i nový 
hlasovací lístek. Poté vstoupí volič do prostoru určeného 
k úpravě hlasovacích lístků. Pokud se volič neodebere do 
prostoru  určeného  k úpravě hlasovacích lístků, nebude 
mu hlasování umožněno. 

V  prostoru  určeném  pro  úpravu  hlasovacích  lístků 
může volič hlasovací lístek upravit jedním z níže uvede- 
ných způsobů: 

Označit křížkem ve čtverečku v záhlaví sloupce před 
názvem volební strany pouze jednu volební stranu. Tím 
je dán hlas kandidátům  této volební strany v pořadí dle 
hlasovacího lístku v počtu, kolik činí počet členů zastu- 
pitelstva obce, který má být v obci volen. Pokud by byla 
označena tímto způsobem více než jedna volební strana, 
byl by takový hlas voliče neplatný. 

Označit v rámečcích před jmény kandidátů  křížkem 
toho kandidáta, pro kterého volič hlasuje, a to z kterékoli 
volební strany, nejvýše však tolik kandidátů, kolik členů 
zastupitelstva obce má být zvoleno. Počet členů zastupi- 
telstva, který má být v obci zvolen, je uveden v záhlaví 
hlasovacího lístku. Pokud by bylo označeno tímto způso- 
bem více kandidátů, než je stanovený počet, byl by takový 
hlas voliče neplatný. 

Kromě výše uvedených dvou způsobů, lze provést vol- 
bu i jejich kombinací. Lze označit křížkem jednu volební 
stranu a dále jednotlivé kandidáty jiných volebních stran, 
a to tak, že v rámečku před jménem kandidáta označí vo- 
lič křížkem další kandidáty, pro které hlasuje, a to v libo- 
volných samostatných sloupcích, ve kterých jsou uvedeny 
ostatní volební strany. V tomto případě je dán hlas jednot- 
livě označeným kandidátům  a z označené volební strany 
je dán hlas podle pořadí na hlasovacím lístku pouze toli- 



ka kandidátům, kolik zbývá do celkového počtu volených 
členů zastupitelstva obce. Pokud by byla tímto způsobem 
označena více než jedna volební strana nebo součet indi- 
viduálně označených kandidátů by byl větší, než je stano- 
vený celkový počet volených zastupitelů, byl by takový hlas 
neplatný. Pro ilustraci je níže uveden příklad. 

Celkem má být voleno 15 členů zastupitelstva obce. 
Volič označí volební stranu se 15 kandidáty a dále označí 
samostatně 5 kandidátů  z dalších volebních stran. Tato 
situace znamená, že volič dal hlasy 5 kandidátům,  kte- 
ré označil samostatně  a dále prvním  10-ti kandidátům 
z označené volební strany. 

Po úpravě vloží volič hlasovací lístek do úřední obálky 
šedé barvy. 

Pokud volič neoznačí na hlasovacím lístku ani volební 
stranu, ani žádného kandidáta, hlasovací lístek nevloží do 
úřední obálky, vloží ho do úřední obálky žluté barvy (do 
úřední obálky žluté barvy se vkládá hlasovací lístek pro 
volby do Senátu), hlasovací lístek přetrhne nebo vloží do 
úřední obálky několik hlasovacích lístků do téhož zastu- 
pitelstva, je jeho hlas neplatný. 

Po opuštění prostoru určeného pro úpravu hlasovacích 
lístků hlasuje volič tak, že úřední obálku vloží před okrs- 
kovou volební komisí do volební schránky. 

Každý volič hlasuje osobně, zastoupení není přípustné. 
S voličem, který nemůže sám upravit hlasovací lístek pro 
tělesnou vadu, anebo nemůže  číst nebo psát, může být 
v prostoru  určeném pro úpravu hlasovacích lístků příto- 
men jiný volič, nikoliv však člen okrskové volební komise, 
a hlasovací lístek za něho upravit a vložit do úřední obálky, 
a popřípadě i úřední obálku vložit do volební schránky. 

Hlasovat na voličský průkaz ve volbách do zastupitelstev 
obcí není přípustné.  To znamená, že voliči, kteří v době 
konání voleb do zastupitelstev obcí se například léčí v ne- 
mocnici nebo jsou dlouhodobě umístěni v sanatoriu či ob- 
dobném zařízení v územním obvod obce, do jehož zastupi- 
telstva jsou oprávněni hlasovat, ale nemají trvalý pobyt ve 
volebním okrsku, v němž se tato nemocnice, sanatorium či 
obdobné zařízení nachází, nemohou v tomto případě volit. 

 

 
VOLBY DO SENÁTU PARLAMENTU 
ČR 2014 

 

Právo volit do Senátu Parlamentu  ČR má státní občan 
České republiky, který alespoň druhý den voleb dosáhl 
věku nejméně 18 let a nevznikla u něj překážka ve výkonu 
volebního práva. Ve druhém kole voleb do Senátu Parla- 
mentu  ČR může volit i občan, který alespoň druhý den 
konání druhého kola voleb dosáhl věku nejméně 18 let. 

Každý volič je povinen po příchodu do volební míst- 
nosti prokázat  okrskové volební komisi svoji totožnost 
a státní občanství České republiky platným občanským 
průkazem nebo platným cestovním, diplomatickým nebo 
služebním pasem ČR, anebo cestovním průkazem. Ne- 
prokáže-li volič svou totožnost a státní občanství České 
republiky potřebnými doklady, nebude mu hlasování 
umožněno. 

Přímo  ve volební místnosti  obdrží volič od okrsko- 
vé volební komise úřední  obálku žluté barvy, případně 
i nové hlasovací lístky. Poté vstoupí volič do prostoru ur- 
čeného k úpravě hlasovacích lístků. Pokud se volič neo- 
debere do prostoru určeného k úpravě hlasovacích lístků, 
nebude mu hlasování umožněno. 

V prostoru určeném k úpravě hlasovacích lístků vloží 
volič do úřední obálky jeden hlasovací lístek. Tento hla- 
sovací lístek se nijak neupravuje. 

Neplatné  jsou hlasovací lístky, které nejsou na pře- 
depsaném tiskopise, které jsou přetržené a které nejsou 
vloženy do úřední obálky. Poškození nebo přeložení hla- 
sovacího lístku nemá vliv na jeho platnost, jsou-li z něj 
patrné  potřebné  údaje. Volby do Senátu se konají spo- 
lečně s volbami do zastupitelstev obcí; úřední obálka pro 
volby do Senátu je barevně odlišena od úřední obálky pro 
volby do zastupitelstev obcí, tzn. hlasovací lístek pro vol- 
by do Senátu musí být odevzdán v úřední  obálce žluté 
barvy, určené pro volby do Senátu, jinak je neplatný. Hlas 
voliče je neplatný, je-li v úřední obálce vloženo několik 
hlasovacích lístků. 

Po opuštění  prostoru  určeného  pro úpravu  hlasova- 
cího lístku hlasuje volič tak, že úřední obálku vloží před 
okrskovou volební komisí do volební schránky. 

Každý volič hlasuje osobně, zastoupení není přípustné. 
S voličem, který nemůže sám upravit hlasovací lístek pro 
tělesnou vadu, anebo nemůže číst nebo psát, může být 
v prostoru určeném pro úpravu hlasovacích lístků příto- 
men jiný volič, nikoliv však člen okrskové volební komise 
a hlasovací lístek za něho upravit a vložit do úřední obál- 
ky, popřípadě i úřední obálku vložit do volební schránky. 

Ve volbách do Senátu Parlamentu ČR bude možno vo- 
lit na voličský průkaz. Voličský průkaz opravňuje voliče 
ve dnech voleb do Senátu Parlamentu ČR k hlasování ve 
volebním okrsku spadajícím do volebního obvodu, kde 
jsou volby vyhlášeny a v jehož územním obvodu je vo- 
lič přihlášen k trvalému pobytu, popřípadě v jakémkoliv 
volebním okrsku, spadajícím do volebního obvodu, kde 
jsou vyhlášeny volby, jde-li o voliče, který nebydlí na úze- 
mí ČR. 

Volit na základě vydaného voličského průkazu můžete 
v obcích volebního obvodu č. 12 – Strakonice. 

 

 

OZNÁMENÍ 
Obecní úřad Stachy upozorňuje občany, že v sobotu 11. října 2014 od 8,00 do 12,00 hodin se uskuteční 

sběr nebezpečného odpadu v Obci Stachy na parkovišti u hřbitova. 
Odpad bude přímo vybírán pracovníky Obce Stachy. Odpad, který 

není veden jako nebezpečný, bude občanům vrácen. Budou 
vybírány tyto nebezpečné odpady: 

Pneumatiky (osobní auta), asfalt bez dehtu, lepenka, kabely, drobné plastové předměty, ostatní plasty, olej nebo 
tuk, barvy, lepidla, pryskyřice, rozpouštědla, kyseliny, hydroxid, detergenty, odmašťovací přípravky, saponáty, 

fotochemikálie, pesticidy, olověné akumulátory, suché články, NiCd články, zářivky, nádobky od sprejů, ledničky, 
mrazáky, elektrotechnický odpad, televizní monitory a celé televize 

!!! Sběr není určen pro podnikatele!!! 



ZE ŽIV O TA ŠK O LY A ŠK OLKY  
 

Na konci měsíce srpna jsme se bohužel předčasně rozloučili s panem ředitelem Mgr. Miloslavem 
Hodkem. Miloslav Hodek se narodil v roce 1961 v Klatovech. Poté, co vystudoval učitelství matema- 
tiky a fyziky na Pedagogické fakultě v Plzni, začal roku 1985 pracovat jako učitel na základní škole 
v Plánici. V roce 1989 začal učit v sušické základní škole, kde později vykonával i funkci zástupce 
ředitele. Od roku 2005 až do letošního srpna působil jako ředitel naší základní školy. 

 

První školní den 
Začátek září byl opět tady a s ním definitivně odzvonilo prázdninám. Doufám, že jste prožili hezké léto plné neza- 

pomenutelných zážitků a že jste načerpali dostatek sil k úspěšnému zvládnutí nového školního roku 2014/2015, který 
jsme slavnostně zahájili v pondělí 1. září. 

Zahájení proběhlo vzhledem ke špatnému počasí výjimečně v tělocvičně školy, ale na slavnostní atmosféře mu tyto 
prostory snad neubraly. Slavnostní shromáždění na začátku školního roku v této podobě je v naší škole již dlouholetou 
tradicí. Vzhledem k událostem předcházejících dnů školáky přivítal starosta obce pan Bořivoj Klíma a všichni jsme 
společně zavzpomínali na našeho pana ředitele Mgr. Miloslava Hodka. 

Pak jsme se rozešli do tříd, přivítali se s kamarády, povyprávěli jsme si zážitky z prázdnin, seznámili se s novým 
rozvrhem a než jsme se nadáli, byl čas jít domů. 

Je před námi opět mnoho práce, mnoho věcí, které máme poznat, prozkoumat, procvičit, přečíst, napsat... Každý 
z nás má jistě nějaké to předsevzetí :). 

Přeji proto všem do nového školního roku hodně chuti do práce, hodně radosti z dosažených výsledků. 
Monika Kotherová 

 

Podzimní slavnost: 

O krok blíž přírodě 
Ve středu 24. 9. naše škola oslavila vznik venkovního 

altánu. Stavby, která nám bude sloužit při různých kultur- 
ních příležitostech, ale rádi bychom se sem chodili občas 
třeba  i učit „na čerstvém vzduchu“. Středeční slavnost 
byla příjemným setkáním žáků, učitelů i rodičů a mys- 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Prvňáčci 
S novým školním rokem nastala pro nej- 

starší děti ze školky dlouho očekávaná chvíle. 
Nástup do první třídy. Jelikož si děti už ně- 
kolikrát vyzkoušely, jak to ve škole vypadá, 
trochu již tušily, co je čeká. Nakonec jich do 
školy nastoupilo 16. Popřejme jim tedy, ať se 
jim ve škole líbí, ať se toho co nejvíc naučí 
a ať na naši školu rády vzpomínají. 

Seznam dětí – Janečková Magdalena, Jirouš 
Vincent, Jůzek Mikuláš, Kadlecová Lenka, 
Köhler Adam, Kortus Jan, Kortus Tadeáš, Ku- 
balová Sára, Latislavová Veronika, Předotová 
Ellen, Rathouská Anna, Špiclová Lucie, Vácha 
Jan, Vališová Lucie, Vlášek Jaroslav, Žižka Jan. 

M. Hrdý 

lím, že hezkým vykročením do nového školního roku. 
Musíme pochválit všechny děti, které se sami sobě na- 
vzájem postaraly o bohatý kulturní  program  a pilně se 
připravovaly na výzdobu venkovního prostoru. 

Poděkování patří Obecnímu úřadu Stachy za technickou 
podporu  a pomoc při přípravách a „Michalovské chase“, 
která výdělek z občerstvení věnovala dětem naší školy. 



covat ,,tam u nás v Stachách.“ M. Vacíková ředitel Mela o.p.s.Kolín. 

 

 

Divadelní léto na Kobylce 
Přestože se letošní léto příliš nevydařilo, poslední červ- 

nové dny byly ve znamení skutečných prázdnin. Sluníčko 
svítilo a hřálo.  A hlavně přálo všem dětem dramatického 
oboru, aby si užily svůj první divadelní tábor v borových 
lesích na Kobylce u Čestic. 

Výlet do  hoslovického  mlýna,  pohled  na  Strakonice 
z Rumpálu, noční stezka odvahy lemovaná strašidelnými 
postavami, šipkovaná, koupání – to vše patří k těm pra- 
vým prázdninovým zážitkům. 

A nebyli by to malí ochotníci ze Stach, kdyby nepřed- 
vedli, co umí. Pod širým nebem proto zahráli pro radost 
dětem ze školy v přírodě z Českých Budějovic a obyvate- 
lům Kobylky tři kouzelné pohádky. 

M. Vacíková 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Chorošek a Králováček 
 

Na  sklonku  předloňského  školního  roku  byl založen 
folklórní  soubor  Králováček.  Hlavním  impulzem  pro 
jeho vznik byla potřeba představit naši obec a její kulturu 
v chorvatském Dežanovci a Daruvaru, kam měl v září 2013 
namířeno literárně-dramatický  obor, aby Stachy a Českou 
republiku reprezentoval na divadelním festivalu The Mask. 

Zakládajícími členy souboru se stali Iveta Dvořáková, 
Kateřina Pešlová, Václav Lukeš a Josef-Dominik Vacík. 

Kromě  nácviku  samotného  tance  bylo nutné  nechat 
ušít kroje. 

Informace o tom, jak kdysi vypadal mužský stachovský 
kroj, se však nedochovala, a tak jsme přejali nejbližší míst- 
ní vzor – Švandu dudáka ze Strakonic. O podobě ženského 
stachovského kroje nám podaly svědectví záznamy, které 
uchovávala paní Marie Klímová. Vzhledem ke zdejšímu 
chladnému podnebí se užívaly těžké, teplé materiály. Aby- 
chom ale mohli dobře tancovat, museli jsme je nahradit leh- 
kými, vzdušnými látkami. Podstatná však zůstává barevná 
skladba, jejíž základem je modrá sukně s růžovým lemem, 
červená vestička s modrými knoflíčky a žlutá zástěra. 

První vystoupení Králováčku se uskutečnilo o stachov- 
ské pouti loňského roku. Tanec Stachovské dřeváčky však 
byl tehdy doprovázen pouze ze staré reprodukované  na- 
hrávky. Další vystoupení pak následovalo v chorvatském 
Dežanovci. 

Významný posun nastal na konci minulého školního 
roku. Pod skvělým vedením paní učitelky Jůzkové- Číž- 
kové vznikl folklórní soubor Chorošek, soubor malých 
tanečníků a výborných muzikantů. Společná vystoupení 
o letošní pouti, na školní slavnosti O krok blíž přírodě 
a především na Dudáckém festivalu ve Strakonicích jsou 
jasným svědectvím toho, že se už zase bude zpívat a tan- 

Chvilka poezie 
 

Pavučina 

Pavučina se třpytí  diamanty  z vody. 

Voda  na  ní  krásně padá , 

je třpytivá  a nádherná. 

Když  zaprší a zaleje , 

pavučinka  se zasmějě. 

Hana Drholcová (4. tř.) 

 
Mech 

Mech je lesní plyšáček. 

Leží a leží, dokud  si ho  někdo  nepohladí. 

Pomůže  každému – 

i samotné  přírodě pomůže  ke  spaní. 

Vojtěch Andrle (4. tř.) 

 
Kapradí 

Už  od  dávných  let žila  rostlina jménem  kapradí. 

Jak  se leskne v kapkách  rosy , 

když  do  ní  slunce praží. Teď 

slouží – jako žebříček. 

Adélka Kopfová, Laduška Řezníková 

 
Podzim 

Jaro ,  léto ,  podzim ,  zima , 

podzim  vládu  přebírá. 

Listy  stříhá ze  všech stromů , 

vítr  vlaje do všech koutů. 

Podzim  vládu  odmítá, 

zima  vládu  přebírá. 

Zima   se zas těší na  

vládu  sněžení. 

Matěj  Voldřich, Milan  Kraml (4. tř.) 

P. Voldřichová 

Vážený pane starosto, vážený pane řediteli 
Chtěla bych touto cestou moc poděkovat a vyjádřit 

velký dík paní Mgr. Michaele Vacíkové za poskytnutí 
své divadelní hry - "Strašidlo na hrášku". Měli jsme tu 
čest nacvičit ji s klienty chráněného  bydlení a terapeu- 
tické dílny v Kolíně a Nalžovicích. Klienti byli tímto 
nápadem velice nadšení, což se také odrazilo na získá- 
ní prvního místa v soutěži dramatických souborů han- 
dicapovaných klientů - "Modrý slon". První místo též 
dostalo finanční částku 100 000 korun, která  nám po- 
skytla možnost  vybavení dalšího bezbariérového  bytu 
pro vozíčkáře v Kolíně. Též moc děkuji zpěvačce Iloně 
Vintrové Dis., která pro naše klienty nazpívala všechny 
písně, které bychom nedali dohromady. Je úžasné setkat 
se zcela náhodně  s takovými lidmi. Ještě jednou mno- 
hokrát děkuji a věřím, že naše spolupráce bude pokra- 
čovat. Ani si nedovedete představit, s jakým nadšením 
naši klienti toto divadlo hráli a cítili, že i jejich život 
může mýt smysl a mohou dělat něco, co je baví a napl- 
ňuje. 

Se srdečným pozdravem 
Mgr. Lýdie a Milan Kratinovi, 



Věra Randáková 

 

 

Tři pohádky 
Žáci dramatického oboru si připravili pro své obecen- 

stvo na  konci  školního  roku  tři  pohádky.  Pohádkami 
O červené Karkulce, O Palečkovi a O třech kůzlátkách 
potěšili nejen stachovské děti, ale rozjeli se také do Zdí- 
kova a do Borových Lad, kde sklidili zasloužený potlesk. 

Zaplněný sál Králováckého divadla o stachovské pouti 
a nadšené obecenstvo pak byly tou nejkrásnější odměnou 
pro všechny ty, kteří s tak neuvěřitelnou opravdovostí 
hráli své pohádkové role. 

ZÁŘÍ MALUJE 
 

Přichází k nám krokem 

jako každým rokem, 

měsíc září 

s přívětivou tváří. 

M. Vacíková Babí léto konečně je tady 

a tak děti nečekejte, do 

přírody pospíchejte. 
 
 

Jedna věc je téměř jistá, 

měsíc září spoustu barev 

pro vás už si chytá. 
 
 

Modré nebe, slunce jas, 

přivítá nás zítra zas. 

Červená, žlutá, voní les, 

září to je umělec. 
 
 

Z polí svěží větřík duje, 

podzim už se naparuje, 

přesto můžem ještě snad 

plody sladké z našich stromů 

ochutnat a otrhat. 

Martina Lampová, žákyně 7. třídy 
 

Konkurz na nového ředitele 
Vzhledem k nenadálým událostem probíhá v současné době konkurz na nového ředitele Základní 

školy Stachy. Přepokládaný termín nástupu nového ředitele je počátek měsíce listopadu. 
 
 

Nový školní rok v MŠ 
 

Dobré ráno, dobrý den, 
kdepak já to vlastně jsem? 
Ty jsi kluk a já jsem holka, 
dohromady celá školka. 

 
A kdo vlastně do školky přišel? Celkem 42 dětí, z toho jsou dvě děti s autismem, dvě děti s odkladem školní docház- 

ky, pět dětí, kterým ještě nejsou tři roky. Děti jsou rozděleny do dvou tříd, v jedné z nich pracuje i asistent pedagoga. 
A jak jsme ve školce začali? Nejdřív jsme se poznali, poznali jsme kamarády (budem se mít všichni rádi). Začali jsme 

si spolu hrát, kreslit, cvičit, počítat. Přijela i pohádka ŠIKULKA a divadlo Pohoda s pohádkou Zlatovláska. Stihli jsme 
se vyfotit, na zahradě sbírat listí, hledat barvy, vytáhnout řepu a chystat se na draka. 



 

 

ZÁK L ADN Í UMĚLE C K Á ŠK OL A S TA C HY  
 

Vážení spoluobčané, 
1. 9. 2014 začal všem žákům nový školní rok a tím pá- 

dem i žákům ZUŠ na Stachách. Doufám, že si žáci i uči- 
telé odpočinuli a nabrali nové síly na další práci. 

V letošním školním roce navštěvuje naši ZUŠ celkem 
156 žáků, z toho hudební obor 119 žáků, výtvarný obor 
24 žáků a literárně dramatický obor 13 žáků. Jsme velice 
rádi, že nám žáčci přibývají a chtějí se vzdělávat v naší 
škole. 

Během letošního roku máme naplánováno spoustu 
koncertů (seznam na zs.stachy.cz) a soutěží. Jezdíme vy- 
stupovat i do DPS Kůsov, kde se senioři na děti velice těší 
a vždy jim připraví krásnou atmosféru a podpoří je vel- 
kou účastí. Také spolupracujeme se ZUŠ Vlachovo Březí. 
23. 10. 2014 se bude konat společný koncert u našich přá- 
tel a v květnu je na oplátku pozve naše škola a zahrajeme 
si společně v naší ZUŠ. 

Budeme se účastnit soutěží vyhlášených MŠMT, v le- 
tošním školním roce soutěží oddělení dechových nástro- 
jů, výtvarný obor a literárně dramatický obor. Dále kaž- 
doročně soutěžíme na mezinárodní soutěži Novohradská 
flétna, kde v loňském roce obsadili naši žáci dvě první 
a jedno druhé  místo. Je to obrovský úspěch a moc jim 
gratuluji. 

Ani o prázdninách  naši žáci a učitelé „nelenošili“. 5. 
7. 2014 od 16. hodin vystoupil v rámci pouťových oslav 
folklórní a taneční soubor pod vedením p. učitelek Len- 
ky Jůzkové-Čížkové a Michaely Vacíkové. Od 19. hodin 
zahrála taneční skupina Freeboys pod vedením p. učite- 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
le Michala Střelečka. 6. 7. 2014 od 14. hodin  předvedl 
v kině literárně dramatický obor pod vedením p. učitelky 
Michaely Vacíkové tři pohádky. Velice se jim vystoupení 
povedlo a měli veliké ohlasy od posluchačů. Žáci folklór- 
ního souboru p. učitelky Lenky Jůzkové-Čížkové ve spo- 
lupráci s p. učitelkou Michaelou Vacíkovou vystoupili 22. 
8. a 24. 8. 2014 na MDF (Mezinárodní dudácký festival) 
ve Strakonicích, kde úspěšně předvedli své první velké 
vystoupení. 

Všem žákům a učitelům děkuji za jejich práci, přeji 
mnoho úspěchů v letošním školním roce a čtenářům pře- 
ji krásně prožitý podzim. 

Jana Vítečková, vedoucí ZUŠ 
 
 

Folklórní soubor Chorošek 
na mezinárodním dudáckém festivalu ve Strakonicích! 

 

Chorošek a Králováčci ZUŠ Stachy při vystoupení na 
stašské pouti slíbili, že šumavské tradice zviditelní na 
Mezinárodním  dudáckém festivalu ve Strakonicích. Své 
slovo dodrželi. 

21. ročník MDF, který proběhl 21. - 24. 8. 2014, uví- 
tal desítky dudáckých souborů domácích i zahraničních. 
Od čtvrtka do neděle ve Strakonicích vystoupilo kolem 
1200 hudebníků, zpěváků a tanečníků. Mezi nimi se po- 
prvé představil i folklórní soubor Chorošek s Králováčky, 
který vystoupil dokonce ve dvou programech, pátečním 

 

na hradním  nádvoří  a nedělním  v domě kultury. Žáci 
ZUŠ Stachy svým hraním a tančením zaujali širokou ve- 
řejnost, zejména dudácká muzika v čele s dudačkou Ště- 
pánkou Shánělovou a Es klarinetistou Adamem Švihelem 
byla velmi vychválena! 

Dudy jsou tradičním lidovým nástrojem. Právě město 
Strakonice a jejich okolí byly vždy krajem dudáků. Podle 
četných dokladů byl tento nástroj velmi oblíbený a hojně 



celé řady dalších Voldřichů. Z lesních plodů lisováním na zem na  povřísla, kterými se obilí svazovalo do snopů 

 

 

užívaný. V kraji šumavském se pár dudáků 
též našlo, např. Alois Staněk z Hory Bene- 
šovy. 

Festival se konal poprvé v roce 1967. Za- 
kladatelem celé akce byl Josef Režný - dudák, 
muzikolog, folklorista. Při příležitosti letoš- 
ního ročníku MDF byla v parku nedaleko 
strakonického hradu slavnostně odhalena 
bronzová socha, kterou vyrobila slévárna ve 
Staré Huti. Město Strakonice ji objednalo na 
počest slavnému rodákovi. 

Diváci budou mít možnost obdivovat hud- 
bu, tradice, kroje... různých národů  opět za 
2 roky. Doufejme, že se i souboru Chorošek 
naskytne možnost znovu na této velkolepé 
oslavě dudáctví  předvést kousek svého šu- 
mavského folklórního umění. 

Děkuji  Michaele Vacíkové za spolupráci 
a taktéž všem účinkujícím  MDF! Těším se 
na další hudební setkání a zážitky! 

Lenka Jůzková Čížková + Chorošek 
 

HI S T ORIE – KU LTUR A 
 

Z Úbislave: Úbislavské památné kříže 
O kohoutím  kříži a kamenném kříži na návsi jsme se 

již ve „Stašsku“ zmiňovali. Je zde  však ještě kříž  třetí, 
o kterém se chceme zmínit.   Tento „ památný kříž“ byl 
postaven na rozcestí 

„Na zavírku“ a bývalé cesty na Javorník. Podle „ pa- 
mětníků“ byl tento kříž zřízen na památku tragické udá- 
losti.. Nedaleko místa, kde stál kříž, byla pískovna a při 
kopání písku byl zde zasypán úbislavský občan. 

Kříž byl krásný litinový odlitek osazený na kamenném 
podstavci. Na kříži byla tabulka s nápisem, který však již 
nebylo možno přečíst. 

Kříž byl před lety „vandaly zničen“. Kříž byl přeražen 
a podstavec vyvrácen a poničen. 

Snahou Občanského sdružení Úbislav bylo tento kříž 
znovu obnovit.  Zásluhou pana Jana Štourala z čp. 1, kte- 
rý kříž uschoval a snahou hlavně pana Jana Štýse, Zdenka 
Slámy a Miroslava Dvořáka, byl podstavec slepen, opra- 
ven, kříž svařen a znovu osazen. Na tabulku napsáno „ 
Dej bůh štěstí“. 

Úbisláci jsou jistě spokojeni, že kříž opět budí pozor- 
nost kolem jdoucích turistů. 

Občanské sdružení Úbislav 

 

Ze života – lidové obyčeje a tradice na Stašsku v první polovině  20. století 
V minulém čísle jsme skončili stašskou poutí a vzpo- 

mínkovou slavností na M. J. Husa. 
Léto nabývalo na síle. V lesích dozrávaly borůvky, ty 

byly vydatným zdrojem vitamínů, důležitým zpestřením 
jídelníčku šumavských obyvatel a i příspěvkem k navý- 
šení rodinného  rozpočtu. Již v roce 1912 NJP (Národní 
jednota pošumavská) zde založila družstvo pro zužitko- 
vání lesního ovoce. Na tuto činnost úspěšně navázal již 
v roce 1925 podnikavý a pokrokový pan Rudolf Voldřich 
z Michalova, posléze zvaný „Rudlvajn“, pro rozlišení od 

vyráběl mošty,šťávy a ovocná vína. Svými výrobky mj. 
úspěšně zásobil ve 30. letech cvičence na Všesokolském 
sletu v Praze. 

Na polích zrálo obilí. Obvykle počátkem srpna (podle 
počasí) začínaly žně. Ty byly vyvrcholením zemědělské- 
ho snažení; byla to velká dřina. Obilí se žalo zvláštními 
kosami, říkalo se jim bachlice. Oproti kose na trávu byl 
součástí bachlice dřevěný oblouk obšitý plátnem, kterým 
se při žetí obilí přihrnovalo. Za žencem další osoba – pře- 
vážně ženy i odrostlé děti – obilí odebírala a kladla do řad 



s kyticemi v rukou. Za nimi drobní hoši, z nichž mno- 

 

 

 
(povříslo byl menší svazek zkroucené slámy). Ze snopů 
se sestavovaly panáky. To mělo svůj postup. Dva snopy se 
pevně, klasy nahoru, postavily proti sobě a o sebe opře- 
ly. Pak se dalšími snopy obestavěly a na klasy se narazi- 
la „čepice“ z roztaženého snopu (ochrana před deštěm). 
V panáku bylo obvykle 9 + 1 (i 12 + 1) snopů. V panácích 
dozrávalo a vysychalo zrno. 

Hospodáři s napětím sledovali počasí, běda když nasta- 
ly deště, nebo přišlo krupobití s větrnou smrští, tak jako 
se stalo 11.8. 1925, kdy byla zničena všechna polní úroda. 

Proschlé  obilí se ve snopech  sváželo (podobně  jako 
seno) do stodol, kde ještě dále vysychalo. Stodola bývala 
průjezdná a podlaha v ní hliněná, uprostřed stodoly bylo 
místo pro mlácení. Mlátilo se po skončení venkovních 
prací. Pole se po odvezení obilí „tahounovala“ – shrabo- 
vala se zbylá sláma širokými hráběmi – tahouny a násled- 
ně se podmítala, což byla mělká, asi 10 cm hluboká orba, 
která bránila růstu plevelů. 

Ještě se vraťme k postupu při mlácení. Mlátilo se cepy. 
Cep je dřevěný nástroj, složený z krátkého, silnějšího dře- 
věného válce, zvaného biják a z delšího, slabšího držáku. 
Oba dřevěné díly jsou spojeny koženým řemínkem, aby 
se biják mohl volně pohybovat. Mlácení obilí cepy byl 
rituál, který se musel dodržovat, aby se mlatci při práci 
vzájemně nezranili. Záleželo na tom, kolik lidí se mlátit 
chystalo. K jejich souhře napomáhaly jednoduché říkan- 
ky, lišily se podle počtu mlatců. Tak např. 4 mlatci ryt- 
micky opakovali: šiš – ky – smá – kem; 6 mlatců rytmus 
udrželo při říkance: sel – ka – pe - če – vdol – ky. Verše se 
opakovaly kolem dokola, nesměla za nimi být pauza. Až 
koncem 30.let se objevily jednoduché mlátičky, drchačky. 
Vymlácená sláma se používala jako podestýlka dobytku 
ve chlévě, ke krmení (do řezanky) a také se jí vycpávaly 
slamníky do  postelí. 

Po žních následovala druhá fáze senoseče – otavy. To 
„druhé seno“ je jemnější, méně vydatné a zkrmovalo se 
nejdříve. 

Začátkem září se sbíraly brusinky, na stašsku se jim 
říkalo „prejzalky“ (z německého Preiselbeere). Zejména 
churáňovské paseky se jimi hojně červenaly; také se jim 
říkalo „churáňovská pšenice“. 

Na sklonku září, začátkem října došlo na brambory. Ty 
se vykopávaly motykami. Při sběru brambor  si sousedé 
navzájem vypomáhali. Následoval rozvoz hnoje, hluboká 
orba a setí obilí - ozimů. Pak se ještě sklízelo zelí, které se 
nakládalo do dřevěných kádí. Ty vyráběli místní bednáři. 
Kysané zelí bylo jednou ze základních potravin místních 
obyvatel. 

Len, který už po otavách ručně vytrhali (nesekali kvů- 
li kvalitě vlákna), byl rozložený na loukách, kde se rosil 
a máčel. Po svezení se, pro semeno, mlátil. Ještě na za- 
čátku 20. století byly ve vsi 3 konopice, kde se len na pe- 
cích sušil, na mědlicích (dřevěná stolice) ho lámali a třeli 
– vochlovali – až byl zbaven dřevnatých částí, pazdeří. 
Zůstalo lněné vlákno, z něhož se předením na kolovratu 
získala jemná příze. V pozdějších letech byl zde vypěsto- 
vaný len vykupován a odvážen ke zpracování do továren. 
Místní název „konopice“ se dochoval dodnes. 

Na podzim po sklizni vyháněli pasáci dobytek na pas- 
tvu. Z dlouhé chvíle si pasáci stavěli kamenné boudy při 
zdi, aby je chránily před nepřízní počasí. Za deště si na 
hlavu dávali režný pytel , aby nepromokli. Bavívali se růz- 
nými hrami a na dálku na sebe halékali. Tyto  halékačky 
měly pěknou melodii. Ve 20. letech je ve svém díle Český 
jih a Šumava v písní zaznamenal Mistr Karel Weis. 

Zemědělský rok se pomalu uzavíral a čas dospěl až ke 
slavnosti „posvícení“. Posvícení – podle posvěcení kostela. 
Ve Stachách se slaví v neděli po svátku Havla - havelské 
posvíceni. V Nicově se slaví posvícení martinské. Za tý- 
den po havelském posvícení se slavilo tzv. malé posvíce- 
ní. O posvícení se pekly husy, kachny, koláče a na stašsku 
také hnětýnky. Ty byly asi na prst silné a velké (asi 10 – 12 
cm). Děvčata je posílala na tácu po dětech do chalup svým 
tanečníkům.  Večer o posvícení bývala muzika, ponejvíce 
„U hvězdy“ a tam hoši hleděli nadílku odtancovat. 

Vzhledem k tomu, že si právě v letošním roce připo- 
mínáme smutné 100. výročí vypuknutí I. světové války, 
vracím se ještě do léta 1914. Byl mi zapůjčen novinový 
článek,který  vyšel další  den  po  vyhlášení mobilizace. 
V plném znění ho přikládám. 
 
 

Zlatá svatba v mobilizaci 
 

Slavnost dojímavá a jistě vzácná slavena ve farním 
kostele v Královských Staších v neděli na sv. Annu. Sta- 
ří manželé Kortusovi z Jirkalova u Stachů slavili zlatou 
svatbu – 50 let společného manželského života. Vysoký 
dědoušek bystrých očí s malounkou babinkou, drobouč- 
kou, jen ji do uzlíčku svázat, přišel do stachovského kos- 
tela obnovit znovu svůj manželský slib. Kostel sousedy, 
známými a osadníky naplněný hýbal se zájmem a zvě- 
davostí, když střelné rány hustě za sebou vypalované 
oznámily, že se blíží zlatosvatební průvod. Řada malých 
vnuků a pravnuků první vešla na práh kostela a přivádě- 
la „zlaté jubilanty“. Malé naivňoučké družičky, s věnečky 
na nakroucených vláskách, jak bílé ovečky, cupaly pyšně 



 

 

zí poprve oblékli kalhoty – podivením otvírali oči na tu 
všechnu slávu a poslušně tiskli k prsům klobouky, aby je 
snad z rukou neztratili. Větší hoši – školáci s děvčaty, také 
v bílých šatech, dospělejší dívky, mladí chlapci junáci, za 
nimi matky a otcové, děti těch starých jubilantů – kráčeli 
před dojatým párkem starých manželů, za nimiž na ty- 
čích nesli dva zlaté křížky. 

Za šumu a a mocného pohnutí  přiklekl jubilant – že- 
nich s jubilantkou – nevěstou na stupně oltáře. Stachov- 
ský pan farář promluvil krásnou  a dojímavou  řeč a za 
hlubokého ticha a pohnutí všech přítomných oddal zno- 
vu oba věrné manželi. Zvláštním dojmem působilo, když 
oddávající kněz pronesl: „Ptám se Vás Josefe Kortuse, zda 
obnoviti chcete slavný manželský slib, daný manželce na 
tomto místě před 50. lety ?“ Jasně se ozvalo „Ano“ šedo- 
vlasého dědouška a rozechvěle po něm hlasem slzami za- 
střeným řekla své „Ano“ i stařičká nevěsta. Dávno nebyla 
mše na Staších tak slavnostní, dávno nezněl kostelní zpěv 
tak vroucně a mocně, jako po obřadech této zlaté svatby, 
k níž se dostavili lid z celého okolí. 

Když staří jubilanti – manželé vycházeli z kostela, ob- 
ležení známými, obklopeni generací synů, dcer a vnuků, 
kteří z nich vzešli – všichni jak živý dokument a ilustrace 
k oslavě plodnosti, začala opět střelba z pušek na počest. 
Přijel kočár, zlatí jubilanti slavně usazeni vzali svoje kříž- 
ky do rukou, kočí trhl opratěmi, koně zabrali do kroku 
– když v tom padla nová rána – ohromující! Stachovský 
policajt přiběhl s mobilizačním archem. Vypukla válka! 
Údiv všech přítomných se zmocnil a celé to množství lidu 
shromážděné na prostranné Stachovské návsi, zkameně- 
lo leknutím – je válka. 

Nikdo neměl tušení, že k ní dojde. V zápětí prvého lek- 
nutí, rozbíhá se kde kdo do hostinců, kde na zdi přibíjejí 
další výzvy k nastoupení vojenské služby. Zmatené dota- 
zy, výkřiky hovor  a tiché bědování žen, se vrývá do vě- 

domí těch mužů, 
kteří musí neod- 
vratně na vojnu. 

Bylo po slav- 
nostním  obřadu, 
po slávě a po ra- 
dovánkách, konec, 
který nikdo neo- 
čekával. 

(Říkalo se, že 
stachovský policajt 
zlou zprávu věděl 
již dřív, ale vyčkal 
až po obřadech. 
Pocházel z domku 
vedle Jirkalů v Jir- 
kalově.) 

Tolik citace člán- 
ku, který zapůjčila 
pravnučka jubi- 
lantů, paní Irena 
Minsterová. 

Ještě připojuji 
úryvek z pamětí 
jedné stachovské 
rodačky,       cituji: 
„válka pokračova- 
la  a  nové  a  další 
ročníky byly povolávány a po krátkém výcviku odjížděly 
na frontu. Docházely už i zprávy o prvních padlých z naší 
obce. Bylo v tu dobu naříkání a pláče mnoho“ - tolik ci- 
tace. 

Na stašském pomníku  padlých je uvedeno  49 jmen, 
v blízkém Jaroškově 11 a v Úbislavi 16 padlých vojáků. 

Mgr. Puschmanová Marie 
 
 

 
 

ZVONY KOSTELA 
OPRAVA ZVONŮ STÁLA BEZMÁLA 200 TISÍC Kč. 

DĚKUJEME VŠEM, KDO SE ZASLOUŽILI O PROVEDENÍ 

OPRAV, JAK FINANČNĚ, FYZICKY, TAK I DUCHOVNĚ! 

VŠEM SRDEČNĚ PÁN BŮH ZAPLAŤ 



 

 

 

Účastníci pokusu 
o rekord 

Obecní knihovna  byla požádána  Městskou knihov- 
nou Prachatice o spolupráci při pokusu o překonání 
rekordu Nejvíce čtoucích a poslouchajících lidí. Dosa- 
vadní rekord je ze 4. října 2010, kdy se ve spolupráci 
s Agenturou Dobrý den Pelhřimov zmiňovaného re- 
kordu zúčastnilo 41 institucí a četlo nebo poslouchalo 
4 889 lidí. 

Obecní knihovně vyšli vstříc učitelé Základní školy 
Stachy, kteří se společně se žáky tohoto nového poku- 
su o rekord zúčastnili. Ve středu 24. 9. se všichni žáci 
i učitelé sešli v tělocvičně a v době od 8.00 hodin  do 
8.10 hodin  poslouchali kapitolu z nové knihy Hynka 
Klimka a ilustrátorky  Zdeňky Študlarové O víle Ma- 
jolence a profesorovi z Prachatic. Kniha byla napsá- 
na v minulém školním roce při lekcích tvůrčího psaní 
pod vedením pana Klimka s dětskými čtenáři Městské 
knihovny Prachatice a žáky ze Základní školy Zlatá 
stezka v Prachaticích. 

Četbu učitelek Mgr. Michaely Vacíkové a Mgr. Mo- 
niky Hruškové si vyslechlo 126 posluchačů. Aby moh- 
li být započítány do výše jmenovaného  pokusu, bylo 
Agentuře Dobrý den Pelhřimov a Městské knihovně 
Prachatice  zasláno  čestné  prohlášení  o  konání  této 
akce společně se dvěma fotografiemi, které pořídil pan 
učitel Mgr. Michael Hrdý. Ty budou uloženy v archivu 
agentury. 

O tom, zda naši žáci a učitelé napomohli  překonání 
rekordu, budou čtenáři Stašska informováni v příštím 
čísle. 

Vzpomínka na našeho 
rodáka pana Františka Šimka 
– jednoho  z posledních 
stašských „světáků“ 
 

Vážení čtenáři, 
začátkem letošního roku byl do redakce Stašska doručen 

dopis, ve kterém nám paní Jindřiška Martínková z Plzně 
připomíná, že by se letos v září pan František Šimek dožil 
sta let. 

Dříve než začnete zmíněný dopis číst, přikládám pár ži- 
votopisných dat. 

Pan František Šimek se narodil ve Stachách 26. 9. 1914 
v čp. 181 (na „staré faře“) rodičům Stanislavu Šimkovi (po- 
cházel ze Zemanova z chalupy U Jírů)  a Žofii Šimkové, 
roz. Voldřichové od Bártů ze Říhova. V rodině vyrůstal 
s dalšími 7 sourozenci – měl 5 bratrů a 2 sestry. V roce 
1927 Šimkovi pro početnou rodinu zakoupili chalupu čp. 
72, tzv. Konopici. Otec rodiny byl kapelník. Všichni synové 
měli hudební nadání a s otcem jezdili „do světa“ hrát v cir- 
kusových kapelách. 

František jako jediný byl profesionálním hudebníkem. 
Byl členem Plzeňského rozhlasového orchestru, kde hrál na 
pozoun (lidově cukák). Zemřel v roce 2003 ve věku 89 let 
a je pohřben na hřbitově ve Stachách. 

Marie Machová 
 

 

Z nových knih OK Stachy 
Pro dospělé: 
Stanislav Rudolf Operace mé dcery 
Jitka Prokšová  Anděl s druhým křídlem 
Elizabeth Chadwicková Proti králi 
Alison Goodmanová  Poslední dračí oko 
Alison Goodmanová  Znovuzrození dračího oka 
Nora Robertsová  Vítěz bere vše 
Michal Kliment  Modřiny 
Hana Prošková  Černé jako smola 
Zdeněk Novák  Prohnilý svět 
Pavel Kosatík Život Olgy Havlové 
Ariana Franklinová  Vrahova modlitba 
Jana Volfová Českých dějin hrátky ošidné 
Michael Byrnes Tajemství morové jeskyně 
Lucie Lukačovičová Vládci času 
Michael Byrnes Tajemství chrámové hory 

 
Pro děti: 
Christopher Lincoln  Kostík Billy Výprava do záhrobí 

Kostík Billy Příběh tajné komory 
Thomas C Brezina Fantom Benátek 

Pirátská parta 
Terry Deary  Hrobka hrůzy 

Řecké báje 
Zrada pomsta 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Z dopisu paní Martínkové: 
… dovoluji si poslat pár osobních vzpomínek a hlavně 

útržky rozhovorů s paní doktorkou Ulčovou (etnoložka, 
spolupracovnice Plzeňského rozhlasu – už nežije). Paní 
doktorka také jezdila po Šumavě s hudebníkem Zdeňkem 
Bláhou za cirkusovými muzikanty  – světáky. Průvodce 
jim dělal člen tehdejšího Plzeňského rozhlasového or- 
chestru Franta Šimek – vulgo hrabě Kono – neodolatelný 
společník. 

O kom tedy bude řeč? 
Stachy a hrabě Kono – Franta  Šimek. Paní doktorka 

Ulčová ve svém vzpomínání probírá celý jeho život – jak 
začínal s muzikou, učil se u varhaníka Střelečka na housle 
a hornu, šlapal měchy komponistovi Mistru Weisovi. 

Že všichni Šimkovi byli rodem muzikanti  – praděde- 
ček, dědek, táta a konečně i Franta Kono – muzikant, svě- 
ták, který dostal dar muziky na povijan. 

Od 13 let chodil s tátou hrát na bály; vedle muziky se 



 

 

vyučil v Praze zedníkem a zároveň navštěvoval na kon- 
zervatoři profesora Šimsu. V zimě hrával s tátou na bá- 
lech na baskřídlovku: A když vybíral starý Polata (otec 
sušického Polaty) v r. 1934 nejlepší muzikanty pro cirkus, 
ve stašské hospodě na Žofíně – vybral Frantu. A tak puto- 
val ve dvě ráno do Sušice pro povolení, hned zase zpátky 
a druhý den hajdy do světa. 

Začínal v Dánsku, Skandinávii,  prošel cirkusy Krone, 
Busch..., hrál na lodích, měl pletky se ženou admirála na 
Baltu, nějaké paní ministrové prý vyhrával tak důkladně 
„do ouška“, až jí ho natrhl. 

Byl v Písku na vojně, dokončil konzervatoř a vyhrával 
po světě – u cirkusů, na moři, dva roky v kroji Bavoráka 
v kalhotách s padacím mostem a holými lýtky -  zažil 35 
náletů, až nakonec utekl domů. 

Po osvobození hrál v orchestru v Prešově, v lázeňských 
orchestrech, v Mariánkách a nakonec v Plzni v rozhlaso- 
vém orchestru až do penze. Plzeňáci na něj vzpomínají, 
na jeho široký úsměv, nenapodobitelnou gestikulaci, na 
jeho humorné  vyprávění. O tom, jak na něj „baby“ ve 
světě letěly, jak ho zvaly na „bonem kafe“, jak za ním bláz- 
nila dcera cirkusového ředitele. Paní doktorka  říkávala, 
že když jí vyprávěl, že ani psát nemohla, jak se jí třásla 
ruka smíchy – což i já mohu potvrdit. 

Říkávala o něm s citem: pravý světák, má šmrnc, má 
jiskru a veselých historek jako kvítí. Franta Kono, věč- 
ný rozpustilý kluk, jeden z posledních stašských světá- 
ků! A jak přišel k přezdívce hrabě Kono? Jejich podsa- 
ditou  chalupu  obývala prý kdysi hraběnka  Serafinka, 
majitelka kůsovských skláren – od ní     tu chalupu ve 
dvacátých letech koupili. Měli osm dětí, pět kluků a tři 
holky. Jedna z nich se vdala až do Francie, jak s „klu- 
ky“ putovala „do světa“ – hlavně k cirkusákům, aby se 
o ně starala. 

A blízko té Šimkojc chalupy byla továrnička na pře- 
kližky a nesla název Kono – a v ní byla zaměstnána 
sekretářka, za kterou Franta Š. pálil. On byl vůbec mi- 
lovníkem ženského pokolení. A tu si z něho kamarádi 
udělali legraci a ze šprýmu mu připevnili na štít chalupy 
desku s nápisem „Vila de Kono“ – hrabě Kono – to zase 
po té hraběnce  – bývalé majitelce chalupy. A u muzi- 
ky, když se jeho hra lidem líbila, volali na něho: Hrabě 
Kono, to je ono! 

A to je vzpomínka na malé šumavské městečko a na 
nejveselejšího šumavského muzikanta  a jednoho  z po- 
sledních stašských světáků Frantu Šimka – hraběte Kona. 

Tolik část dopisu paní Martínkové, které za její milou 
vzpomínku na našeho rodáka.  Mgr. Puschmanová Marie 

 

 

S P OR T 
 

Skvělá sezóna mladých  stašských cyklistů… 
 

Léto je za námi a tak je čas bilancovat a hodnotit… 
Malá skupinka stašských cyklistů (a lyžařů…), která zá- 
vodí v létě na horských kolech za tým Česká spořitelna 
Specialized Junior a v zimě na běžkách za Ski klub Šuma- 
va se určitě má čím chlubit… 

Po úspěšné zimní sezóně (Sam Jirouš trojnásobný mistr 
ČR, Terka Sásková 1 zlatá na MČR) začala příprava na 
cyklistickou sezónu, zejména díky počasí, poměrně brzy 
a tak jsme už v druhé půlce března začali najíždět první 
kilometry v níže položených částech Pošumaví. 

První závody a hned Český pohár  nás čekali v půlce 
dubna v Teplicích a měly naznačit, kde se budeme pohy- 
bovat v pořadí Českého poháru. Sam Jirouš byl 2., Terka 
Sásková 2., Terka Řezníková 9. po kolizi hned na startu 
a Honza Sáska 35. a vybojoval první bod do Českého po- 
háru. Hned první závody nás správně namotivovaly do 

tréninků  a bylo to vidět i v dalších závodech po celou 
sezónu. Těch jsme absolvovali kolem třicítky a nemám 
zde prostor informovat o každém z nich, byť jsme dosáh- 
li skvělých výsledků. Vybral jsem jen pár těch opravdu 
zajímavých. 

U Sama Jirouše je to určitě první účast na silničním 
Závodu Míru nejmladších, kde skončil v celkovém hod- 
nocení na 8. místě! a časovku zajel dokonce jako 3. nej- 
rychlejší. 

Co se týká těch největších úspěchů, tak jsou to určitě ty 
dosažené na Mistrovství ČR, zúčastnili jsme se jak toho 
na horských kolech tak i na silničních… a úspěšně :-) 

Na mistrovství ČR horských kol v Praze v ukrutném 
vedru  vybojoval Sam Jirouš i Terka Sásková po jedné 
zlaté medaili a titulu mistra České republiky, Terka na- 
víc přidala jedno druhé místo, Sam 10. pozici ve sprintu 
a Terka Řezníková vybojovala skvělé 4. a 5. místo. 



 

 

Na mistrovství ČR v silniční cyklistice v Račicích jsme 
opět sbírali kovy a opět i ty nejcennější – Sam Jirouš dvě 
zlaté medaile, Terka Řezníková 1x zlatá a jednou 6. místo, 
Terka Sásková 1x bronz a jednou 5. místo. Celkem jsme 
tedy do Stach přivezli z Mistrovství ČR přivezli 7 medailí, 
z toho 5 zlatých! 

V závodech Českého poháru MTB nebyl letos Sam Ji- 
rouš horší než 2., s tím, že třikrát vyhrál a vyhrál i celkové 
pořadí Českého poháru pro rok 2014 mezi staršími žáky. 
Terka Sásková vyhrála jeden závod a celkově skončila 2. 
v kategorii starší žákyně a Terka Řezníková skončila cel- 
kově 5. v kategorii kadetky. 

Finále českého poháru  jsme pořádali sami na Zadově 
a to zejména proto, abychom i Vám přinesli možnost za- 
fandit našim závodníkům, bohužel počasí bylo trochu 
proti nám, ale i tak se závod velice vydařil a je hodnocen 
jako jeden z nejlepších v uplynulém ročníku Českého po- 
háru. 

Za zmínku  ale určitě  stojí i úspěchy mezinárodní  – 
účastnili jsme se pravidelně Rakouského poháru, a když 
na začátku června v těžkém závodě v městě Windhaag 
am Perg  Sam Jirouš vyhrál a Terka Sásková dojela  4., 
věděl jsem, že i Mistrovství Evropy může být zajímavé… 

Samotné Mistrovství Evropy, které proběhlo  v srpnu 
v Rakousku, pak bylo velice úspěšné a naši mladí doká- 
zali, že patří do evropské špičky. ME se konalo od 11. do 
15. srpna v rakouském městečku Stattegg nedaleko Grazu 
a každý z těchto 5ti dnů závodilo 369 závodníků ze 16ti 
zemí v jiné disciplíně. 

V pondělí byl na pořadu  týmový sprint,  v úterý tý- 
mová štafeta, následovala technická kombinace jednot- 
livců a závěr ME patřil dvěma individuálním závodům 
označeným jako XC XL neboli prodloužený závod cross 
country – přeloženo do češtiny minimaraton…  Naše 
výsledky gradovaly směrem k pátku a závodníci tak po- 
tvrdili dobrou fyzičku a umění pošetřit dostatek sil na 
páteční finále… Nejlepšími výkony se blýskli Sam Jirouš 
a Terka Sásková – v pátečním „finálovém“ závodě oba 
shodně vybojovali 4. místo, u Sama Jirouše navíc okoře- 
něné trochou smůly, kdy do závěrečných metrů bojoval 
ve 4 členné skupině o evropské zlato, ale pád jednoho ze 
soupeřů cca půl kilometru před cílem přímo pod jeho 
přední kolo způsobil následný Samův „výlet“ mimo trať 
a tedy 4. pozici, pouhých  20 s. za vítězným Švýcarem 
Lucou Schättim, který vyhrál i celkové hodnocení  ME 
mezi staršími žáky. Mezi žákyněmi kralovala Rakušanka 
Laura Stigger. 

V celkovém hodnocení  ME tvořeným součtem všech 
disciplín nakonec naši obsadili 14-tá místa (Sásková, Ji- 
rouš), 13. pozici obsadil žákovský tým, v kadetech byl 
tým 36., v jednotlivcích Terka Řezníková 39. 

Závěrem nelze jinak než mladým za dosažené výsled- 
ky pogratulovat  a věřit, že i další roky budou  podobně 
úspěšní. Vzhledem k jejich věku mají před sebou ještě 
dlouhou cestu, pokud se rozhodnou  u sportu zůstat, ale 
úspěchy v těchto kategoriích jsou samozřejmě tím nejlep- 
ším impulsem a motivací do dalšího tréninku. 

Luděk Sáska 
 

TRÉNINKOVÝ KEMP FOTBALOVÝCH PŘÍPRAVEK SE OPĚT  VYDAŘIL 
Žírec – Již potřetí  uspořádaly fotbalové oddíly Sokol 

Stachy a Sokol Zdíkov na závěr prázdnin soustředění 
fotbalových přípravek, které finančně podpořila firma 
Brabant Alucast Site s.r.o. a stejně jako loni se nejmladší 
naděje těchto klubů sjely do Žírce, kde jim manželé Vo- 
zandychovi připravili opět výborné záze- 
mí. 

Trenéři Karel Nový, Zdeněk Švihel, Mi- 
chal Vondráček, Václav Švarc spolu s asi- 
stenty Jiřím Ševčíkem a Pavlem Vozand- 
ychem zde připravili čtyřdenní  program 
pro 22 hráčů mladší a starší přípravky. 
Svým aktivním přístupem  pomohli i ně- 
kteří z rodičů dětí. 

Loňský model se osvědčil a tak se na 
hřiště ve Zdíkově, kde probíhaly fotbalové 
tréninky, dojíždělo na kolech a pracovalo 
se tak  zároveň  na  fyzické připravenos- 
ti mladých hráčů. Fotbalové tréninkové 
jednotky byly zaměřeny především na 
individuální  techniku jednotlivců s vyu- 
žitím systému Coerver Coaching, která 
klade důraz na ovládání míče a doved- 
nosti hráčů v situacích jeden na jednoho 
se  snahou  vychovávat především  krea- 
tivní hráče, schopné se samostatně rozhodovat. Ostatní 
tréninkové jednotky byly zaměřeny na všestrannost a tak 
si děti opět vyzkoušely celou řadu sportovních disciplín. 
Trenéři nevynechali ani oblíbené vědomostní soutěže, 
kterými vyplnili další volné chvíle. Večer se všichni sešli 
u táborového ohně a jako již tradičně si při kytaře zapěli 
různé písně. 

S klidným srdcem lze vyhodnotit  letošní soustředění 
jako velice zdařilé. Cíle, se kterými trenéři do tohoto pro- 
jektu vstupovali, byly splněny. Z hlediska sportovního 
odvedli všichni zúčastnění velký kus práce. Teď už nezbý- 
vá než doufat, že společné snažení bude mít do budoucna 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
smysl, a že si malé naděje z těchto akcí odnesou pozitivní 
zážitky a u sportu vydrží co nejdéle. 

Všem, kteří se jakkoli podíleli na letošním soustředění 
fotbalových přípravek, patří velký dík. Všechny příznivce 
zveme tímto na nadcházející sezonu. Přijďte se podívat 
na hřiště a podpořit fotbalové naděje. 

Za kol. trenérů Mgr. Karel Nový 
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PRÁZDNINY STAŠÍKŮ TÁBOR LIBOCHOVICE 
Tak nám pomalu nastává podzim, a když se ohlédnu 

za činností Stašíků, zjišťuji, že jsme rozhodně neměli čas 
na nudu. První polovinu prázdnin jsme se soustředili na 
tréninky a následné soutěže dětské hasičské ligy. S umís- 
těním moc spokojeni nejsme. I když jsou děti moc ši- 
kovné, vždycky nám chybí ten kousíček štěstí a vloudí se 
nějaká ta chybička. V dnešní konkurenci,  kdy družstva 
dosahují časy běžně pod patnáct  sekund, to je znát na 
umístění. Dalším naším handicapem je věk. Zatímco vět- 
šina ostatních má družstva složena z dětí okolo patnácti 
let, my máme v družstvu členy od osmi do čtrnácti let. 
Ale už se pomalu blíží věkové srovnání a věřím, že náš 
čas přijde 6. 

Jednu dobrou  zprávu přeci mám. Naše dorostenky se 
zúčastnily  okresního   kola  jednotlivců  v  Prachaticích 
a umístili se na 1. místě Kačka Pešlová a 2. místě Ivča 
Dvořáková. Kačka postoupila do krajského kola konané- 
ho ve Strakonicích a i přes dva nešťastné pády dokázala 
zabojovat a obsadila moc pěkné třetí místo. Ještě jednou, 
Kačko, blahopřejeme. 

Začátkem srpna jsme se již tradičně vypravili na tý- 
denní  tábor.  Tentokrát  na  moc  pěkné  místo  u  řeky 
Ohře v blízkosti města Libochovice ve středních Če- 
chách. Velké poděkování patří manželům Kuchařovým 
z Krupky u Teplic, kteří nám poskytli ubytování ve své 
chatce a to pouze za poděkování a dětský úsměv. Po- 
děkování též patří zastupitelstvu obce Stachy za finanč- 
ní příspěvek, panu Romanu Šilhovi za dopravu dětí na 
tábor a v neposlední řadě mojí ženě Helence za to, že 
jsme neumřeli hlady a žízní. Tábor se dle mého mínění 
vydařil a děti byly super, ostatně jako vždycky. Pozna- 
li jsme nový kraj, památky a přírodu  trochu  jinou než 
jsme zvyklí ze Šumavy. Myslím, že to byla pěkná od- 
měna nám všem. Hodnocení  nechám na zástupci dětí 
v přiloženém článku. 

A teď opět do tvrdého tréninku.  Čeká nás dokončení 
ligy a podzimní kolo celostátní hry Plamen. Doufám, že 
se konečně vydaří zima a my si užijeme zimních radová- 
nek se vším, co k tomu patří. Totéž přeji i vám. 

 
Za Stašíky vedoucí Jirka 

Letos se mladí hasiči ze Stach opět vydali na svůj kaž- 
doroční letní tábor, tentokrát až do Libochovic. Po dlou- 
hé cestě nás přivítalo nejen sluníčko, ale i teta Miluška 
a strejda Petr, u kterých jsme celý týden bydleli. Abychom 
si alespoň trochu procvičili svaly, neminuly nás výlety na 
nejbližší památky jako hrad Hazmburg, hora Říp, zámek 
Libochovice, Terezín, Boženina studna a jiné. Kromě 
památek jsme se vydali i na výlet na rafty na řece Ohři. 
Největší úspěch měl výlet na Máchovo jezero , kde jsme 
navštívili Aquapark  Staré Splavy, který nabízel spoustu 
vodních atrakcí, které nás zabavili na celý den. Děti ne- 
minuly ani soutěže. První byla v hasičské všestranosti, 
kde nejzajímavějšími disciplínami byli běh s dýchacím 
přístrojem na čas a střelba ze vzduchovky. Druhá se jme- 
novala „Libochovice hledají nejtalentovanějšího hasiče“, 
kde se ukázalo jak talentované hasiče máme v oblasti 
zpěvu, modelingu, přednášení  poezie a v návrhářských 
schopnostech.  Kromě  hraní  na  kytaru,  opekání  vuřtů 
a vyprávění historek jsme jeden večer vyvolávali duchy, 
kterých jsme se ptali na nejrůznější otázky a nesměla chy- 
bět ani stezka odvahy kolem řeky. Poslední večer jsme 
vyhlásili výsledky soutěží a všechny jsme odměnili malou 
sladkostí. Poděkovaní patří Milušce a Peťovi za ubytová- 
ní, Helence, která se jako obvykle starala o naše bříška 
a úplně největší patří našemu vedoucímu Jirkovi Haubel- 
tovi za organizaci tábora a všech výletů. 

Iveta Dvořáková 



 

 

Josef Růžička, Stachy čp. 320 70 let 
Rudolf Vastl, Úbislav čp. 25 75 let 
Anna Kramlová, Stachy čp. 174 75 let 
Jana Benešová, Stachy čp. 149 75 let 
Jaroslav Voldřich, Kůsov čp. 1 75 let 
Adolf Pavel, Zadov čp. 142 80 let 
Jiří Sláma, Úbislav čp.  81 80 let 
Emilie Kortusová, Stachy čp. 176 80 let 
Milada Ševčíková, Úbislav čp. 85 85 let 
Emilie Voldřichová, Vyšehrad čp. 169 90 let 

 

Michalovská chasa na Orlím hnízdě 
a na jezeře Königssee v sobotu 4. října 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Odjížděli jsme v brzkých ranních hodinách. Na místě na 
nás čekal místní autobus, který přibližně polovinu odve- 
zl na Orlí hnízdo ležící v nadmořské výšce 1834 m n. m., 
zbytek vyrazil nahoru po svých. Díky krásnému podzim- 
nímu počasí byl výhled na Alpy a krajinu kolem nádherný. 
Náš druhý cíl, jezero Königsee je sice jedno z nejmenších 
bavorských jezer, ale svou hloubkou 192 m je nejhlubším 

jezerem Německa. Jezero bylo vytvořeno ledovcovou čin- 
ností před více než 12 000 lety a rozprostírá se v údolí mezi 
horskými masívy Watzmann, Jenner a Hagengebirge. 

Celým dnem nás provázela dobrá nálada podpořená  har- 
monikářem Milanem. Plni zážitků, nejen z krásné přírody, 
jsme se v pozdních večerních hodinách navrátili domů. Již 
dnes se těšíme na příští společné výlety.  Michalovská chasa 

 
 
 

S P OLE Č EN SK Á K RONIK A 
Nejmladší občánci naší obce: 
Vojta Hrneček,  Stachy čp. 189 16. 05. 2014 
Tereza Kyznarová, Sídliště čp. 346, Stachy  28. 05. 2014 
František Valič, Stachy čp. 372 04. 07. 2014 

 

Na společnou cestu životem vykročili: 
Jiří Mach a Martina Stýblová16. 08. 2014, Zadov čp. 30 

 
Naši jubilanti v období září – listopadu 2014, 
kterým přejeme pevné zdraví, štěstí a spokojenost 
do dalších let. 

 

Opustili nás: 
Eva Vastlová,                Šebestov 108        ve věku 67 let 
Marie Volfová,             Zadov čp. 198    ve věku 102 let 
Jarmila Bernardová,     Stachy čp. 340      ve věku 60 let 
Jaroslav Švarc,              Říhov čp. 51         ve věku 82 let 
Mgr. Miloslav Hodek,  Vimperk, 

K Rokli 495          ve věku 53 let 
Ing. Jindřich Hadrava, Stachy čp. 353      ve věku 77 let 
Růžena Dolanská,        Stachy čp. 230      ve věku 82 let 
Růžena Grubrová,        Churáńov čp. 15  ve věku 80 let 

 
V srpnu 2014 nás nečekaně opustil 

pan ředitel 

Mgr. Miloslav Hodek, 

Věnujme mu tichou vzpomínku. 

S úctou učitelé ZUŠ Stachy 
 
 

Redakční rada Stašska 
Klíma Bořivoj, Mgr. Voldřichová Petra, Mgr. Puschmanová Marie, Ing. Střelečková Lenka, Machová Marie. 

Redakční rada nezodpovídá za obsah a formu jednotlivých příspěvků a vyhrazuje si právo na jejich zkrácení. 
Evidenční číslo MK ČR E 21369. Barevná verze ke stažení na www.stachy.net. 

Příspěvky do dalšího vydání zasílejte na: knihovna.stachy@quick.cz, nebo vhoďte do schránky OÚ. Uzávěrka dne 25. 11. 2014 
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